
23. juli 2012

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 
til Naalakkersuisut:

1. Har  Naalakkersuisut  planer  om  at  ændre  fordelingsprincipperne  i 
forbindelse med udlodning af Selvstyrets kulturmidler, og hvornår vil det 
i givet fald blive aktuelt?

2. Hvor mange kulturprojekter har i år fået tildelt midler fra Selvstyret?

a. Hvor mange projekter har fået afslag, såfremt der er givet afslag?

b. Hvad har årsagen for eventuelle afslag været?

c.  Hvad har ligget til grund for de godkendte projekter?

3. Hvordan  forholder  Selvstyrets  tilskud  til  filmproduktions  relaterede 
projekter sig for i år?

a. Hvor mange ansøgning til tilskud har der været, og hvor kommer 
ansøgerne fra?

b. Hvor mange projekter har fået afslag, og hvad har årsagen været, 
såfremt der er givet afslag?

4. Mener  Naalakkersuisut,  at  Selvstyrets  kulturmidler  bør  være  større  i 
fremtiden?

5. Hvornår  vil  uddeligering  eller  administration  af  kulturmidlerne  fra 
Selvstyret  overdrages  til  Eqqumiitsuliornikkut  Pinngorartitsisut  Inger-
latsisullu (paraplyorganisationen for skabende og udøvende kunstnere)?

(Medlem af Inatsisartut Jane Petersen, Inuit Ataqatigiit)

Begrundelse:
Vi ved, at udøverne af den kulturelle udvikling ikke bliver færre, men heldigvis bliver 
flere  og flere.  Derfor  er  det  naturligt,  at  de offentlige  støtter  folk  der  arbejder  med 
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kulturen.

Jeg  er  bekendt  med,  at  det  er  hensigten,  at  Selvstyrets  økonomiske  kulturmidler 
fremover  vil  blive  uddelt  og  administreres  af  Eqqumiitsuliornikkut  Pinngorartitsisut 
Ingerlatsisullu  (paraplyorgani-sationen for skabende og udøvende kunstnere),  efter at 
denne er blevet stiftet.  Dermed vil  den fysiske uddeling fra Departementet for Kultur 
bortfalde. Jeg spørger derfor Naalakkersuisut, hvornår hensigten vil blive realiseret.

Det er en politisk hensigt at udvikle kulturområdet, og derfor er det naturligt med en 
planlægning. Derfor spørger jeg hentydende Naalakkersuisut, hvordan støtten med de 
offentlige midler fremover vil være.

Nogle af mine spørgsmål har udgangspunkt i oplysninger om ansøgere, som jeg i højere 
grad forgæves har prøvet at få fat i. F.eks. drejer det sig om, hvor mange der har ansøgt 
midler, hvor mange der har fået støtte o.s.v. 

 

2


